
Zápisnica z 14. pracovného stretnutia členov III. komory Snemu SAV vo funkčnom 

období 2013 – 2017, ktoré sa uskutočnilo 25. februára 2015 od 10:30 a od cca14.30 

v zasadacej miestnosti v budove Jedálne a spoločenského centra SAV na Patrónke 

v Bratislave.  

 

 

Prítomní: 18 členov komory, podľa prezenčnej listiny. 

 

PROGRAM - dopoludnie 

1. Otvorenie 

2. Voľba zapisovateľa, overovateľa, návrhovej, volebnej a mandátovej komisie.  

3. Odpovede kandidátov na členov P SAV za 3.OV na otázky členov III. komory.  

(prizvaní kandidáti E. Nemcová a E. Višňovský) 

4. Prvostupňové voľby na člena P SAV v III. komore. 

5.Rozličné 

6. Záver 

 

Ad 1/ 

Zasadnutie otvorila a viedla členka výboru III. komory Z. Kusá, poverená predsedom komory, 

ktorý sa z dôvodu kandidatúry na člena P SAV a podpredsedu za 3, OV volebného procesu 

nezúčastňoval. Po privítaní členov komory oboznámila zúčastnených s navrhovaným 

programom, ktorý bol schválený bez pripomienok a doplnkov.  

 

Ad 2/ 

Pracovné komisie boli zvolené v nasledovnom zložení:  

Volebná a mandátová komisia: Z. Bartošová, J. Palkovič, V. Páleník  

Návrhová komisia: R. Passia, L. Adamovová, S. Konečný 

Vypracovaním zápisnice bola poverená M. Zavacká, jej overením M. Vrzgulová. 

 

Ad 3/  

Diskusia s kandidátkou do P SAV E. Nemcovou. 

Z. Bartošová sa spýtala na predstavy kandidátky o možnom zabezpečení porovnateľných 

východiskových pozícií ústavov pri delení majetku, pričom sa odvolala na opakovane 

neúspešnú snahu členov snemu iniciovať cielený audit, resp. inventarizáciu majetku. 

E. Nemcová podporila súpis majetku, vytvorenie mechanizmov „odškodnenia“ ústavov 

s nevýhodnou štartovacou pozíciou a apel na súdržnosť ústavov. Otázka V. Páleníka 

smerovala k možnej obnove samostatného doktorandského štúdia. E. Nemcová radí túto tému 

k prioritám a pripomenula aj súvisiace špecifické problémy odboru prognostika. K. Kollár sa 

vrátil k téme majetku a navrhol ju previesť na pôdu diskusie s P SAV – v tomto zmysle 

navrhol do bodu Rôzne zaradiť uznesenie. Z. Kusá potvrdila, že táto otázka bola otvorená na 

stretnutí PSAV, riaditeľov a členov snemu 19. februára 2015 a diskusia má pokračovať. Podľa 

jej informácií od členov výboru snemu za I. a II. komoru si už ich ústavy vybavujú zápisy do 

katastra ako spoluužívatelia budov, v ktorých sídlia. M. Lubyová upozornila, že podľa nového 

rozdelenia kompetencií v rekonštruovanom predsedníctve zostalo 3. OV mimo rozhodovania 

o ekonomike, navrhla preto zvýšiť v tomto smere iniciatívu III. komory. E. Nemcová dodala, 

že náklady na transformáciu nie sú vyčíslené, preto treba tieto prepočty iniciovať. R. Gáfrik 

žiadal konkretizovať zmienku o prebiehajúcom dobrovoľnom spájaní ústavov, ktorú s E. 

Nemcovou potvrdili zástupkyne Prognostického ústavu, Ústavu experimentálnej psychológie 

a zástupca Spoločenskovedného ústavu, pričom vymenovali i niektoré predpokladané 
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pozitíva. E. Nemcová argumentovala v prvom rade interdisciplinaritou, ale i lepším 

zvládaním organizačných potrieb – dozorná rada atd. Plne však podporuje nevnucovanie tohto 

postupu iným, hoci i malým ústavom. Identita ústavov podľa nej pri vhodnom nastavení 

zákona a štatútov ostane zachovaná v tzv. organizačných zložkách v. v. i. Konečný sa vrátil 

k téme zlučovania, otázka však bola odložená do bodu rôzne a na diskusiu s PSAV. Diskusia 

s kandidátkou bola ukončená. 

 

Predsedajúca Z. Kusá navrhla položiť vybraný set identických otázok aj E. Višňovskému, aby 

neboli praktické otázky kladené len na kandidátku, ktorá je ekonómka profesiou.  

V krátkej diskusii si Z. Bartošová s Z. Kusou a M. Lubyovou vyjasňovali možné nakladanie 

s rôzne kategorizovaným majetkom, menovite možností pri zaradení pod „prioritný majetok“.  

 

Diskusia s E. Višňovským  

Z. Bartošová variovala otázku z počiatku diskusie ohľadom zabezpečenia rovnosti šancí 

rôznym ústavom, resp. v. v. i. pri nerovnakých východiskových podmienkach. E. Višňovský 

sa v odpovedi vrátil k viacerým už vykonaným alebo i navrhovaným transformáciám od 

90. rokov, napríklad keď bola snaha urobiť zo SAV i štandardné školiace pracovisko, 

„univerzitu tretieho stupňa“. Prezentoval niekoľko transformačných modelov, ktoré priebežne 

vznikali. Majetkové perspektívy tejto vlny zmien sú zatiaľ stále nejasné. Z. Kusá sa vrátila k 

otázke o princípe solidarity, ako ju zabezpečiť. Višňovský načrtol niekoľko možných 

postupov, ktoré by v prípade zvolenia navrhoval. V. Páleník upozornil, že po transformácií 

bude jedna právna forma (nebudú rozpočtové a príspevkové organizácie) a teda z toho bude 

vyplývať zmena rozpočtovania. Pripomenul, že keď vznikala SR, venovala akadémia 

z vlastnej iniciatívy štátu tri budovy, a to práve budovy 3OV. Táto otázka bola presunutá do 

bodu Rôzne, resp. diskusie s PSAV. E. Višňovský uviedol, že sa mieni zasadzovať 

o zachovanie a príp. zvýšenie váhy organizačných zložiek. 

M. Lubyová sa dopytovala na zmienku o poradnom „kolégiu“, o ktorom hovoril Višňovský 

pri prezentácii, s upozornením na nebezpečenstvo návratu k zákulisnosti pri rozhodovaní 

o kľúčových, strategických otázkach v P SAV. Podobne žiadala vysvetlenie k prezentácii 

transformačných modelov a záruk pred sklzom k uvažovaniu spôsobom „zhora“. E. 

Višňovský argumentoval, že ich vnímal ako prípravu ku samostatnému kvalifikovanému 

rozhodovaniu ústavov. Podobný postoj má k poradným hlasom. R. Passia vrátil diskusiu 

k otázke delenia majetku a úlohe THS, uviedol, že predseda SAV už sľúbil konzultácie pri 

prepise majetku atď. Potvrdil informáciu Výboru snemu, že návrh zákona je pozastavený na 

legislatívnej rade vlády, formálne uvedeným dôvodom sú terminologické nejasnosti.  

D. Magdolen žiadal ujasniť kompetencie a rolu zriaďovateľa v. v. i., kde je možné vytvoriť 

priestor pre zachovanie vlastného rozhodovania. K otázke auditov odporučil obrátiť na 

dislokačnú komisiu, ktorá musí mať dostupné dáta. Apeloval na povinnosť predsedníctva 

vytvoriť štandardné variantné postupy pre ústavy. Vzhľadom na potvrdené kompetencie 

Koppela v oblasti ekonomickej sa V. Páleník pýtal na ochotu E. Višňovského podieľať sa na 

vytváraní štatútov a ďalšej práci súvisiacej skôr s oblasťou práva, čo oslovený potvrdil. 

Diskusia s kandidátom bola ukončená.  

 

Ad 4/  

Predsedajúca Z. Kusá vysvetlila pravidlá voľby, ktoré R. Passia ako predseda volebnej 

komisie potvrdil. Hlasovať sa bude zakrúžkovaním mena kandidáta v prípade súhlasu s jeho 
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voľbou a takto bude možné podporiť oboch kandidátov. Do druhého kola – hlasovania na 

sneme postúpi kandidát, ktorý získa viac ako polovicu hlasov prítomných. Boli rozdané 

hlasovacie lístky s menami oboch kandidátov 

Výsledky volieb podľa správy volebnej komisie:  

Bolo rozdaných 18 hlasovacích lístkov. Z tohto počtu 

Ing. E. Nemcová získala celkom 9 hlasov (50%) – na 2 lístkoch samostatne, na 7 spoločne 

s E. Višňovským, 

Prof. E. Višňovský získal celkom 15 hlasov (83,3% z prítomných) – z toho na 8 lístkoch 

samostatne, 1 hlasovací lístok bol neplatný 

Do druhostupňových volieb na člena P SAV v III. komore postúpil Prof. E. Višňovský. 

 

Ad 5/  

Rôzne 

Tretia komora konsenzuálne podporila nasledovné uznesenie:  

Uznesenie: 

3. komora Snemu SAV odporúča členom výboru Snemu SAV za III. komoru iniciovať 

pracovné stretnutie členov 3. komory, riaditeľov ústavu z 3. OV s vedením THS a príslušnými 

členmi Predsedníctva SAV (predovšetkým s predsedom SAV a podpredsedom SAV pre 

ekonomiku), prípadne aj s kompetentnými pracovníkmi Úradu SAV, ktorého cieľom bude 

prediskutovať ekonomické aspekty transformácie, najmä otázky delenia majetku v doterajšej 

správe SAV, problematiku užívateľských a vlastníckych vzťahov k nehnuteľnostiam, 

postavenia THS a fungovania obslužných činností po transformácii ústavov na vedecko-

výskumné inštitúcie a kroky, ktoré je potrebné vykonať v záujme jej čo najhladšieho priebehu 

a nepoškodenia podmienok pre vedeckú prácu v ústavoch 3. OV.  

 

Ad 6/ 

Predsedajúca Z. Kusá o 12.05 uzatvorila rokovanie. 

 

 

 

 

Popoludňajšia časť 14. pracovného stretnutia III. komory Snemu SAV - doplňujúce voľby 

do výboru snemu SAV za 3. oddelenie a voľba predsedu/predsedníčky III. komory 

snemu SAV 

 

Prítomní: 19 členov komory 

 

PROGRAM 

7. doplňujúce voľby člena /členky výboru v III. komore. 

8. voľba predsedu/predsedníčky III. komory 

9. Záver 

 

Ad 7/ 

Po zvolení E. Višňovského za kandidáta na člena P SAV a s tým spojeným zánikom jeho 

členstva v Sneme SAV vznikla potreba zorganizovať doplňujúce voľby do výboru Snemu za 

III. komoru. Z. Kusá zvolala za týmto účelom členov III. komory na pokračovanie 14. 
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pracovného zasadnutia. Vyzvala k návrhom kandidátov do výboru. Sama navrhla za 

kandidátku Zuzanu Bartošovú. Zuzana Bartošová prijala návrh kandidovať a z toho dôvodu sa 

vzdala členstva vo volebnej komisii. L. Adamovová navrhla za členku výboru M. Lubyovú. 

M. Lubyová odmietla návrh z principiálnych dôvodov – je presvedčená, že riaditelia ústavov 

by nemali byť členmi Snemu a už vôbec nie členmi jeho výboru. Ďalšie návrhy na členov 

výboru už neboli prednesené. 

 

Nasledoval návrh doplniť volebnú komisiu o L. Adamovovú. Členovia III. komory schválili 

tento návrh . Pre doplňujúce voľby do výboru Snemu a voľby predsedu/predsedníčky III. 

komory bude volebná komisia pracovať v zložení L. Adamovová, V. Páleník a J. Palkovič.  

 

Z. Kusá vysvetlila pravidlá hlasovania - na vybodkované miesto v pripravenom hlasovacom 

lístku hlasujúci napíšu v prípade súhlasu s voľbou meno Zuzana Bartošová. 

 

V doplňovacej voľbe do výboru snemu za III. komoru bolo rozdaných a do urny vhodených 

19 hlasovacích lístkov. Po ukončení hlasovania a zrátaní hlasov Volebná komisia oznámila 

výsledok volieb: meno Zuzana Bartošová bolo na 12 hlasovacích lístkoch, 7 lístkov bolo 

prázdnych. Zuzana Bartošová tým získala väčšinu hlasov a bola zvolená za členku výboru 

Snemu za III. komoru.  

Z. Bartošová poďakovala za dôveru. 

 

Ad 8/ 

Z. Kusá následne vyhlásila voľbu predsedu III. komory. Po zápornej odpovedi R. Passiu a Z. 

Bartošovej, či sú ochotní kandidovať na funkciu predsedu/predsedníčky III. komory sa stala 

jedinou kandidátkou na túto funkciu. Požiadala volebnú komisiu, aby rozdala hlasovacie 

lístky s tým že pri tejto voľbe sa bude postupovať podľa rovnakých pravidiel ako pri 

doplňujúcich voľbách.  

Rozdaných bolo 17 hlasovacích lístkov. Po ukončení hlasovania a zrátaní hlasov Volebná 

komisia oznámila výsledok volieb: meno Zuzana Kusá bolo na 14 hlasovacích lístkoch, tri 

lístky boli prázdne. Zuzana Kusá tým získala väčšinu hlasov a bola zvolená za predsedníčku 

III. komory Snemu SAV.  

Z. Kusá poďakovala za dôveru. 

 

Ad 9/ 

Z. Kusá poďakovala členom III. komory za vykonanú prácu a ukončila pracovné stretnutie. 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Marína Zavacká                                                                Overila: Monika Vrzgulová 


